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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

31.08.2023 

1. Godkendelse referat 126 
Godkendt. 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 

Mødedato: 

31.08.2023 

Sted 

Online - Teams 

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

 127 / 2023 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 
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Deltagere: 

Liselotte Jacobsen (LJ)  

Mette Bendstrup (MB) 

 Lone Madsen (LM) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Henrik Due (HD) 

Mads Ramsing (MR) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Jesper Misfeldt (JM) 

Eddie Kjær Larsen (EKJ) 

Peter Thygesen Nielsen (PTN) 

 

Afbud: 

 

Sekretariatet: 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

Karin Rye Riddermann (KRR) 
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b. AquaPunkt 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

 
Status overdragelse fra SvømDanmark herunder bl.a. økonomi og afvikling prøver. 

 

Liselotte orienterede om status. 

Der er næsten fuldt hus på tilmeldinger = 96 pladser. 

 

Der er pr. 30. august brugt 53 timer på e-prøven. 

Der er styregruppemøde 21. september. 

Det er forventningen, at HI / Henrik Høy har en samarbejdsaftale klar senest ved mødet. 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Intet nyt. 

 

e. Kurser 

 
Der er forsat søgning mod de planlagt kurser – i hvert fald de ”kendte” kurser, ligesom der 

også løbende kommer henvendelse vedr. interne kurser. 

 

Lisette kommenterede på, at planlægningen af kurser skal være OBS på 

erhvervslivreddersommerkurser og -seminarer, så der ikke bliver sammenfald. 

 

AquaAdministration gennemføres med 15 tilmeldte. Det højeste antal i fire-fem år. 

Som noget nyt er der i år planlagt et ekstra Teknik I kursus her i efteråret. Som med de to 

kurser i foråret er der også her fin tilslutning. 

Til gengæld er der i lighed med sidste år forsat ingen tilmeldte til Livredning og førstehjælp. 

Ligesom det også kniber med Sikkerhedsledelse med tilmeldingsfrist 10. september – der 

er pt. kun en tilmeldt. 

  

Aqua Boot Camp: 

Gennemføres med knap 30 deltagere inkl. instruktører. 

Nakskov Idrætscenter har bidraget med lokaler UB fordi de gerne vil understøtte afvikling 

og udvikling af netværket og fællesskabet.  

 

Liselotte orienterede om afvikling af Aqua boot camp. 

Konceptet med plads til netværk fungerede og oplægget vil være at hvert 2. år er det fokus 

på netværk og erfaringsudveksling og hvert 2. år er der ”almindelig” bootcamp med 1 dag. 

 

 



 

 

 

 

 

 

Side 3 af 7 
 

f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
Renovering nybyggeri 
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
Sidste nyt: 
Der er forsat mødeaktivitet i forhold til at få data og indhold på plads og det er 
forventningen, at universet lanceres inden jul. 
 
 

g. IAKS/IAKS Nordic 
 
Generalforsamling IAKS International onsdag d. 25. oktober kl. 15.30 – 17.00 Congress-
Centrum North, Koelnmesse, Deutz-Mülheimer Straße, Köln-Deutz 
Herudover er der mulighed for online deltagelse. 
 
Kan nogen deltage enten fordi de er tilsteder i Köln eller online? 
 
Peter Thygesen har mulighed for at deltage. Sekretariatet er behjælpelig med tilmelding. 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært 

 
i. KL 

Intet nyt 

 
j. HI/IFFD  

Der blev afholdt formandsmøde 19. Juni, hvor Henrik Hvidesten, Henrik Høy Caspersen og 

Mette Bendstrup bl.a. drøftede Energi (på baggrund af mødet v. Kulturministeriet) og Den 

kulturpolitiske redegørelse, hvor idrætten bestemt ikke har en fremtrædende plads. 

 

Henrik Høy orienterede desuden om opstarten af brancheforeningen IKF, der er godt 

undervejs, men der er administrative udfordringer omkring oprettelsen af foreningen (fx 

med bank). 
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Man har ansat Anita Rasmussen til at varetage en del af det administrative og være 

praktisk udførende på foreningens aktiviteter. 

Man vil gerne lave aktiviteter, der er fælles med By- og Markedsfester omkring 

eksempelvis brandregulativer, affaldssortering o.lign. 

 

Frejos bestyrelsesuddannelse 

Klaus Frejo og Henrik Høy vil meget gerne have IFFD og Danske Svømmebade med i et 

Advisory Board omkring bestyrelsesuddannelse, der skal opkvalificere både 

bestyrelsesmedlemmer og ansatte i idrætscentrene omkring bestyrelsesarbejde. 

 

Andre aktører er GAF, DBU og Idrætsplatformen v. Henrik Brandt, som alle gerne vil have 

IFFD og Danske Svømmebade med, så vi kan skabe et klart billede af en samlet branche, 

men der er ikke nødvendigvis sammenfald i interesserne for de konkrete kurser for 

medlemmer af IFFD og Danske Svømmebade.  

 

Der skal træffes beslutning om Danske Svømmebade skal bruge ressourcer på at sidde med 

ved bordet’ uagtet at kurserne måske ikke er superrelevante for vores medlemmer. 

Karin redegjorde for forløbet i forbindelse med invitationen til advisory boardet. 

Herunder fordele og ulemper i forhold til at målgruppen ikke peger direkte ind i 

foreningens medlemmer. 

 

Mette supplerede Karin. Hun er heller ikke overbevist om, at det er relevant for foreningen 

og har ikke den opfattelse, at foreningens medlemmer finder det spændende. 

Der vil være andre ting hvor ressourcer er bedre brugt. 

 

Deltagelse ved advisory board vil formentligt være at sidde med ved møder (online). 

 

Klaus foreslog, at der bliver orienteret om det ved generalforsamling / ved årsmødet og her 

argumentere for hvorfor der bliver prioriteret som der gør. 

 

Mads kommenterede på, at det mest af alt virker som om der bliver fisket efter referencer 

som et kvalitetsstempel. 

 

Lone kommenterede på, at der er rigtigt mange om buddet i forhold til 

bestyrelsesuddannelser for tiden. Umiddelbart er behovet nok størst hos idrætscentre og 

ikke så meget svømmehaller. 

 

Det blev besluttet at vi takker nej til at være med i advisory boardet og at punktet skal med 

i året der gik ved generalforsamling / årsmøde. 

 

Sekretariatet sørger for at sende svar. 
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k. Andet 

 

Møde PWTAG 

I forlængelse af mødet 4. april er PWTAG forsat ikke vendt retur pr. 24. august. 

De er rykket for svar flere gange. Der er pr. 31. august forsat ikke kommet svar. 

 

Repræsentantskabsmøde Rådet for Større Bade- og Vandsikkerhed 

 

Orientering v. Eddie og Liselotte 

 

   
3. Handlingsplanen 

Bilag: Handlingsplan opdateret pr. 31. maj 2023: 
 
Netværk for hoteller og spa 
I forlængelse af sidste møde har sekretariatet aftalt møde med Niels fra Vejle Fjord primo 
september for at se på næste skridt. 
 
Netværk tilsynsførende 
I forlængelse af temadag i maj måned er der fin tilslutning i den online netværksgruppe på 
AquaShare. 
 
Der skal træffes beslutning om, hvorvidt gruppen kun er for medlemmer. 
 
Carsten argumenterede for, at man skal være medlem af foreningen for at være med. 
Liselotte argumenterede for, at netværket skal være for alle og dermed fungere som 
rekrutteringsplatform. 
Mette og Klaus er enig med Carsten ifht. at deltagelse i netværket kræver medlemskab. 
Henrik fortalte, at i Esbjerg kommune er tilsynet udliciteret til Eurofins. 
Klaus kommenterede på, at det er en tendens og at mange rådgivere har travlt med 
godkendelser. 
 
Liselotte foreslog en løsning, hvor man får adgang i tre måneder og så bliver koblet fra, hvis 
man herefter ikke er tilmeldt. 
 
Der var drøftelser i forhold til at skabe indhold i gruppen / netværket. 
 
Det blev besluttet, at gruppen kun er for medlemmer. 
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4. Økonomi  
Selv om vi ligger en lille smule under budget på kontingentindtægter, ligger vi samlet set foran 
budgettet. Dels på grund af meget velbesøgte arrangementer i både januar og maj (som følges 
op af eventet i Fårup, men det kan vi endnu ikke se i rapporterne). 
 
Der er derfor ikke særlige kommentarer til foreningens økonomi regnskabet. 

 

 

5. Kommende møder  
Møderække for 2023 / 2024: 

 
Dato: 31. oktober 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 
 
Dato: 7. december 
Tid: 12.00 
Sted: København 
 
Dato:  31. januar 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 

 
 
6. Eventuelt 
 

Aquanale: Mads skal afsted. Han snakker sammen med sekretariatet i forhold til at melde ud 
om mødested / samlingspunkt for medlemmer af foreningen. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 330 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 241 (243) 
Leverandør: 53 (50) 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 

Bilag: Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato / 
modtaget 

Synergi Leverandør 17.01.2020 31.12.2023 
11.09.2023 

Alhede Hallerne Svømmebad 17.08.2000 31.12.2023 
25.12.2023 

Hareskov Skole Svømmebad 24.01.2005 31.12.2023 
03.02.2023 

Bording Friluftsbad Svømmebad 27.11.2013 31.12.2023 
25.01.2023 

LiqTech Holding A/S              Leverandør 26.03.2009 31.12.2023 
18.01.2023 

Rambøll – Aarhus (Orla O. Nielsen) Leverandør – 
tilknyttet 

24.04.2017 31.12.2023 
11.01.2023 

Scanbond A/S Leverandør 19.02.1990 31.12.2023 
13.01.2023 

Nabcom Leverandør 19.01.2015 31.12.2023 
16.01.2023 

Bosei (højskole) Svømmebad  15.06.2021 31.12.2023 
16.12.2022 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

SafetyGroup Leverandør 
(UB i 2023 iflg. 
aftale) 

18.01.2023 

Valdemarskolen Svømmebade 01.02.2023 

Ringkøbing Svømmehal Svømmebade 08.02.2023 

Cosentino Danmark AS Leverandør 24.02.2023 

JM Band - Adgangs armbånd og skabspoletter Leverandør 03.03.2023 

Holbæk Sportsby Svømmebade 07.03.2023 

Hvidbjerg Strand Feriepark Svømmebade 14.03.2023 

Holstebro Svømmecenter (Holstebro Kommune) Tilknyttet 
Svømmebad 

17.08.2023 

 
 

 


